
Omschrijving Verslag Monitoringscomité (MC) EMFAF  
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DGNV / 52597763 

Kopie aan 

Bijlage(n) 

Vergaderpunten 

1. Opening

De beheerautoriteit (BA) opent de vergadering om 11:10. 

2. Vaststelling agenda

De agenda is vastgesteld. 

3. Mededelingen

Er zijn geen mededelingen. 

4. Verslag vorige vergadering d.d. 30 november 2023

De Europese Commissie (EC) geeft aan geen inhoudelijke punten te hebben op 

het verslag. Wel geven zij mee aan de BA dat het MC-verslag onder de 

publicatieverplichting valt (Art.38.4 VGB) en dus online moet worden geupload. l 
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geven zij mee aan de BA dat de publicatieverplichting opgenomen moet worden 

in het verslag.  

Actie LNV: online publiceren verslag vorige vergadering. 

5. Actiepunten

De Intermediare Instantie meldt het aantal aanvragen en vaststellingen voor 

regeling katalysatoren stikstof. Bij ‘Stand van Zaken EMFAF’ wordt er nader 

ingegaan op de laatste stand van zaken.  

De afgevaardigden van de aquacultuursector geeft aan dat in het vorige MC stil 

gestaan is bij de innovatieregelingen en vraagt zich af wat de invulling onder het 

EMFAF interventiekader voor innovatieregelingen wordt. 

De BA geeft aan dat het de ambitie is om tot een kader te komen met wat we 

gaan doen en welke innovatieregelingen er komen. Dat zou er bijvoorbeeld als 

volgt uit kunnen zien: des te hoger het TRL-niveau (Technology Readiness Level) 

van een project, des te lager de subsidiehoogte. Het doel is om tot een 

overkoepelend innovatiekader te komen. De BA geeft aan met een aantal van de 

afgevaardigden al hierover gesproken te hebben. De BA spreekt af nog contact 

hierover op te nemen met de afgevaardigden van de aquacultuursector.   

De Europese Commissie geeft het belang aan van het tijdig starten met nieuwe 

regelingen gezien de verwachte lange duur van projecten voor innovatie-

ontwikkeling. 

De BA stelt voor om hierbij stil te staan met de afgevaardigden afzonderlijk en in 

een volgend MC. 

Actie LNV: contact opnemen over kader innovatieregelingen met de 

afgevaardigden van de aquacultuursector zodra hier stappen in zijn 

gezet. 

6. Stand van zaken EMFAF

a. Voortgang Programma

De BA geeft aan dat er op 5 maart j.l. twee regelingen, innovatieregeling visserij 

en innovatieregeling aquacultuur, zijn geopend. Daarnaast geeft de BA aan bezig 

te zijn met het openstellen van een nieuwe regeling, die vernieuwing in de keten 

van visserij en aquacultuur zal gaan heten. Ook wordt er gewerkt aan een kader 

voor de innovatieregelingen (onder actiepunten reeds benoemd). 
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b. Voortgang opengestelde regelingen (bijlage III)

Voor de regeling MZI (€2 miljoen beschikbaar) zijn momenteel 12 subsidies 

vastgesteld. De BA verwacht geen verdere bijzonderheden in de afhandeling van 

deze subsidie. 

Voor de regeling Katalysatoren stikstof geeft de BA aan dat er voor 152 

vaartuigen is aangevraagd. Voor 40 vaartuigen zijn geen aanvragen ingediend. Er 

is voor €10.6 miljoen beschikbaar gesteld. Er is momenteel voor €6.4 miljoen 

verleend. Het restant is voor een eventuele heropenstelling. 22 aanvragen zijn 

goedgekeurd. Betalingen gebeuren binnen 2-3 dagen. 

De afgevaardigde van de aquacultuursector vraagt zich af of de termijnen van 

RVO (twee keer 13 weken) een termijn is waaraan RVO zich moet houden, of dat 

het sneller dan de 13 weken mag. RVO geeft aan dat het natuurlijk altijd sneller 

dan de 13 weken mag die er voor staan en dat dit signaal meegenomen wordt in 

de afhandeling. Het verminderen van de periode wordt bemoeilijkt doordat RVO 

moet wachten op de beoordeling van alle aanvragen voordat zij aan goedkeuring 

kan verlenen aan individuele projecten. 

c. Communicatie

De BA meldt dat RVO op de website een quickscan voor de innovatieregelingen 

heeft geopend. De afgevaardigde van de milieupartners geeft een compliment 

over de quickscan en de afhandeling van RVO.  

De BA spreekt ook over de communicatie- en social media strategie die 

bemoeilijkt wordt door de weinige kanalen die toegestaan zijn om te gebruiken. 

De meeste van deze kanalen hebben maar een beperkt bereik naar de sector, 

waardoor er nog gezocht wordt naar een kanaal wat een beter bereik heeft.De MC 

leden adviseren de BA om terug te gaan naar traditionelere communicatie 

methodes; om gebruik te maken van hun nieuwsbrieven en de communicatie 

capaciteiten van de gemeentes.  
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De EC geeft aan dat wanneer zij getagd worden, zij ook de berichten verder 

kunnen verspreiden en roept de aanwezigen op om de EC te taggen in hun 

berichten.De EC voegt toe dat het EC communicatieteam graag op een meer 

continue basis informatie willen ontvangen over de coomunicatieactiviteiten van 

het EMFAF in Nederland, en met name over de Opperaties van Strategisch Belang. 

De EC verzoekt de MC-leden om voorbeelden van ‘best practices’ van de 

uitvoering van het fonds aan de BA mee te delen met het oog op verdere 

outreach, ook op EU-niveau wanneer dat van belang is. 

d. Acties van strategisch belang

De BA geeft aan dat de actie van strategisch belang wordt gewijzigd zodra er een 

programmawijziging is doorgevoerd. Dit zal niet meer datacollectie in het 

algemeen zijn, maar Fully Documented Fisheries 2 (FDF2). De 

programmawijziging zal ter goedkeuring aan het MC worden voorgelegd, zodra 

deze is vormgegeven.  

De afgevaardigde van de Wetenschap toont een video van het FDF-project. 

De EC nodigt WMR uit om FDF bij DG MARE te komen presenteren. De 

afgevaardigde van de Wetenschap accepteert deze uitnodiging.  

7. Selectiecriteria projectregeling visverwerkende keten

De BA geeft aan dat er in de zomer (Q3) een nieuwe regeling zal worden 

opengesteld, Vernieuwingen in keten en aquacultuur onder doelstelling 2.2 met 

een steunintensiteit van 50%. Er zal geselecteerd worden door middel van een 

tenderprocedure. BA heeft EUR 3.6 miljoen totaal EMFAF apart gezet voor 

innovatie in de keten. Waarschijnlijk zullen er twee regelingen worden 

opengesteld over de gehele programmaperiode.  

De afgevaardigde van de Visfederatie stelt twee vragen. Allereerst vraagt de 

afgevaardigde zich af of meer moet worden gekeken naar combinaties waar een of 

meerdere ondernemers kunnen samenwerken. Dit zou mogelijk de aanvraagdruk 

kunnen beperken en hiermee ook minder belastend zijn voor RVO om de 
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aanvragen binnen de overeengekomen afhandelingstermijnen te kunnen 

afhandelen. Daarnaast wordt gevraagd naar het maximum bedrag dat beschikbaar 

is voor een aanvraag en of er een ondergrens gehanteerd wordt.  

De BA antwoordt dat het minimale subsidiebedrag EUR 150k is en het maximum 

EUR 500k. De BA gaat in op het deelnemen in de samenwerking met het houden 

van een link voor de praktijk en ondernemers/ marktdeelnemers en zal dit 

voorstel meenemen als mogelijke doelgroep voor de regeling.  

De afgevaardigden van de milieupartners bevestigt dat de regeling geen promotie 

voor visconsumptie moet stimuleren. Daarnaast wordt er getwijfeld over het 

begrip verduurzaming en wat dit betekent. De afgevaardigde geeft aan dat 

verduurzaming anders gespecificeerd moet worden. De afgevaardigde is bang dat 

bedrijven niet meedoen aan verduurzaming, omdat dit niet altijd in hun 

(financiële) belang is.  

De afgevaardigde van de Visfederatie geeft aan dat dit niet de juiste redenering is 

voor verduurzaming en dat dit begrip veel breder gezien kan worden. 

Verduurzaming is meer dan ecologisch bestand (afval, restrstromen, minder 

stroom etc.).  

De EC benadrukt het belang van verduurzaming. Projecten hebben idealiter een 

positieve impact en negatieve impact wordt te allen tijde vermeden. De EC geeft 

aan dat dit mogelijk bereikt kan worden door het toevoegen van een extra 

criterium. Daarnaast stelt de EC voor dat er op criteria a of b ook minimaal een 

voldoende moet worden gescoord. De BA zegt toe dit voorstel op te nemen in de 

selectiecriteria. 

De afgevaardigde van de Aquacultuursector vraagt uitleg waarom schelpdieren 

ook onder de motie Wassenberg opgenomen zijn. 

De BA geeft aan dat de motie Wassenberg breed gelezen wordt en dat een 

verdere reactie nagestuurd zal worden. 

Actie LNV: aandacht voor een reactie met toelichting op de motie 

Wassenberg.  

De vertegenwoordiger van de regio’s vraagt om ecologie niet te streng te 

interpreteren en geeft daarnaast aan dat het jammer zou zijn als het bijdragen 

aan reststromen zou worden uitgesloten. De BA zal dit meenemen in de nieuwe 

versie voor de selectiecriteria’s. 

8. Aanbevelingen vanuit het MC
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Er zijn geen aanbevelingen. 

9. Stand van zaken OLAF

Er worden geen bijzonderheden gemeld. 

10. Stand van zaken audits

Er zijn geen bijzonderheden voor de audits aangezien er nog niet Europees 

gedeclareerd is.  

11. Jaarlijkse rapportage over toepassing en compliance met de horizontale

randvoorwaarden

De BA geeft aan tijdens het vorige MC te hebben toegezegd hier uitgebreider op in 

te gaan. Deze rapportage is op 19 maart naar de afgevaardigden gestuurd door 

de BA. De vier randvoorwaarden zijn opgenomen in de rapportage. De BA stelt 

voor deze rapportage verplichting jaarlijks te laten terugkomen op het MC. De EC 

gaat hiermee akkoord. De BA legt uit dat de naleving van horizontale 

randvoorwaarden vooraf kan worden gecontroleerd aan de hand van door 

begunstigden gevraagd advies en achteraf door middel van audits. Tot dusver is 

er geen actie ondernomen omdat er geen projectselectie en geen audit heeft 

plaatsgevonden. Daarnaast vraagt de EC zich af waar men terecht kan wanneer 

de randvoorwaarden geschonden worden. Dit verschilt per randvoorwaarde, maar 

de BA zal de klachtenprocedure verder uitwerken en opnemen in het 

Administratieve Organisatie. Hierbij zal expliciet aangegeven worden waar men 

terecht kan met eventuele klachten en wat de procedure is.  

Actie LNV: Klachtenprocedure uitwerken en opnemen in het AO. 

12. Rondvraag

RVO komt terug op de regeling Katalysatoren stikstof. De huidige stand van zaken 

zijn 25 vaststellingen en volgende week zullen er weer 7 uitgaan.  
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De afgevaardigde van de milieupartners geeft aan dat dit de laatste keer is dat zij 

aanschuift bij het MC. De BA dankt de bijdrage die zij geleverd heeft aan dit 

overleg.  

13. Vaststellen datum volgende vergadering

De BA stelt 3 oktober voor. De mogelijkheid om een MC vergadering in Urk te 

organiseren wordt besproken. Dit zal per mail verder afgestemd worden.  

14. Sluiting

De vergadering wordt om 12:19 gesloten. 




